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Opleidingen aan gedetineerden  -  Impact van verstrengd penitentiair verlof en 
uitgaansvergunning

De moordpartij in Luik op 28 mei 2018, met drie dodelijke slachtoffers, werd gepleegd 
door een gedetineerde met penitentiair verlof, die bovendien eerder al het systeem van 
de beperkte detentie kreeg toegekend met het oog op het volgen van een opleiding 
buitenshuis.

Vrij snel weerklonken pleidooien om het gevangeniswezen te hervormen. Zo pleitte de 
minister van Justitie zelf al voor een systeem waarbij voorwaarden worden opgelegd aan 
het toekennen van het penitentiair verlof. Mogelijk zal dit alles leiden tot een 
verstrenging en beperking van de penitentiaire verloven (36 uur) en de 
uitgaansvergunningen (12 uur).

Dit systeem van verloven en vergunningen biedt de mogelijkheid tijdens de detentie het 
contact met de buitenwereld te behouden of te herstellen, detentieschade te beperken en 
om aan een re-integratie in de samenleving te werken, zo lezen we in een opiniestuk op 
VRT NWS van An-Sofie Vanhouche (postdoctoraal onderzoeker aan de vakgroep 
Criminologie van de Vrije Universiteit Brussel (VUB) en coördinator van Klasbak vzw, het 
netwerk voor educatie in de gevangenissen in Vlaanderen en Brussel). Bedoeling is de 
contacten van de gedetineerde met zijn of haar familie te versterken en zijn of haar 
sociale re-integratie voor te bereiden, bijvoorbeeld door opleidingen buitenshuis te 
volgen, examens af te leggen of sollicitatiegesprekken te voeren. Achterliggende reden 
voor dit systeem is dat zo goed als elke gedetineerde ooit vrijkomt en dat hij of zij daar 
maar beter op voorbereid kan zijn/worden.

In welke mate kan een verstrenging en dus een beperking van het systeem van 
penitentiaire verloven en uitgaansvergunningen de opleidingstrajecten van gedetineerden 
bemoeilijken? 
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Het is de bevoegdheid van mijn federale collega, bevoegd voor Justitie, om een oordeel te 
vellen over de mogelijkheden van en het kader voor penitentiair verlof. Het is een gevoelig 
onderwerp dat maatschappelijk van groot belang is. Vanuit mijn bevoegdheid is het wel 
belangrijk dat we de impact op de eventuele leertrajecten van gedetineerden in acht 
nemen. 

We moeten er rekening mee houden dat er verschillende vormen van penitentiair verlof of 
uitgaansvergunningen bestaan. De mogelijkheden voor gedetineerden om een opleiding te 
volgen zullen dus per vorm anders zijn.

Na de tragische gebeurtenissen in Luik is het belangrijk dat we de federale collega’s de 
nodige tijd geven om goed te evalueren wat er precies gebeurd is. Pas na hun evaluatie 
kunnen we op basis van hun conclusie bekijken op welke manier gedetineerden die in 
aanmerking komen voor penitentiair verlof of uitgaanspermissies hun leertraject kunnen 
verderzetten. 


